
Tentativ Dagsorden
Skolebestyrelsesmøde Vestre Skole d. 22.11.2023 19:00 - 21:00

Afbud: Maria og Mette.

(o): orientering
(d): drøftelse
(b): beslutning

1. Valg af referent: ST

2. Godkendelse af dagsordenen.

3. Intro til SB’s opgaver og ansvar v/ Kim (o/d) (15 min).

4. Skolens ledelse (o) (15 min.)
● Nyt om meddelelsesbogen.

○ KD fremlægger Vestre Skoles kommunikation til forældre. Kort
præsentation af Meebook (evt. på næste møde).

● REMA-episoden: kort, overordnet orientering.
● Sundhedsplejersken. Orientering om at ordningen reduceres og

opgaven varetages fremover af skolerne/lærerne.
● Input til fremadrettede muligheder fx. udnytter Uge6,

forældreressourcer mm.
● Vi har ledelsesmæssigt et meget stort fokus på 0. klasserne og deres

opstart.

5. SB formand (o) (10 min.)

- Opfølgning på Dialogforum d. 1.11. Se evt. ref.:
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/202
3

- Noter:
- Der var en kort redegørelse ift. den økonomiske situation.
- Der var drøftelser omkring faglighed. Det er et bredt

begreb/emne.
- Der kommer mere og mere liv i SB-formands-netværket.

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2023
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2023


6. Elevråds- og Personalerepræsentanter (o) (15 min.)
● Nyt fra Elevrådet:

○ Vi har afholdt 2-3 møder
○ Vi har snakket om:

■ Lave noget fælles sammen med andre skoler.
■ Juleaktiviteter.
■ Nye ting i skolegården fx. skaterramper.
■ Nye stole og borde.

● SFO og Klub v/ Peter.
○ Julen står for døren. Der laves julegaver og der julehygges.
○ Der er ro på personalefronten og vi har det godt.

● Skole v/Anne-Mette.
○ Nedslag:

■ 8. årgang har arbejdet med: “Skriv til avisen” i
Anderledesuge.

■ Vi er i gang med Skole-hjem-samtaler
■ Praktikpladser ift. Udskolingen.

7. Orientering: Henvendelser til SB
○ Der er ikke henvendelser til skolebestyrelsen.

8. Status på konceptet “Fælles om børn” og hvad der sker rent praktisk v/
Kristian (10 min.)

○ Der er flere kommuner i Danmark der arbejder med dette koncept.
○ Konceptet er målrettet unge. Vi vil gerne involvere 6. klasserne og

Udskolingen og samarbejde med Gjessø skole.
○ Oprindeligt kommer konceptet fra Island, hvor der blandt andet har

været meget druk blandt unge. Det har på Island medført en kraftig
reducering af alkoholforbruget blandt unge - over 10 år.

○ 6 skoler i Silkeborg arbejder med konceptet herunder Vestre Skole.
○ Det man blandt andet igangsætter er et spørgeskema, der afdækker

forskellige perspektiver i ungdomslivet herunder alkohol og
fritidsvaner/fritidsaktiviteter.

○ Derefter inviteres til forældremøder i februar/marts med afsæt i data.

9. Skoleudviklingssamtaler - SBs inputs til ledelsen som forberedelse til
næste skoleudviklingssamtale i 1. kvartal 2024 (25 min.) v/ Kristian



○ Kort om baggrunden for skoleudviklingssamtalerne
○ Temaer, som ledelsen påtænker at bringe med til

skoleudviklingssamtalerne. En overordnet overskrift er: Praksisnær
undervisning.

○ SBs inputs:
■ Det er spændende og godt at gøre det mere praksisnært.
■ Er ikke optaget af NT (nationale test).
■ En god ide at involvere erhvervslivet - nærmiljøet
■ Godt at have fokus på fællesskaber.

10.(O/B) Udkast til brev til byrådet om selvforsikring og lokalebehov v/Nina
(15 min)

○ Udkast vedr. selvforsikring:
○ Der er en enkelt ændring. Udkastet er godkendt. Det kunne være en

god ide at sende til SB-formand-netværket.

11. Tilbagemelding: Drøftelse omkring søvn og sene mødetider. (15 min)
v/Anne-Mette (lærermøde)

○ Der er mange forskellige holdninger. Opgaven var: Hvad taler imod og
hvad taler for?

○ Imod:
■ Det faglige udbytte er højt de første lektioner og dem skal vi

undvære.
■ Der er logistiske problemer.
■ Et kulturchok når de skal videre på ungdomsuddannelser.
■ Det bliver længere skoledage - sene. Dette kan være et

problem, hvis man skal nå fritidsaktiviteter og fritidsjob
○ For:

■ Omfordele lektioner til 2-voksen kunne være rart
■ Bedre elevtrivsel
■ Eleverne er mere læringsparate
■ Måske kun mandag - den kan være hård
■ Mere veludhvilede elever kunne medføre mindre konflikter

○ Refleksion fra lærerne: Kunne vi få de samme fordele ved at være
mere bevidste omkring andre valg fx bevægelse - i den værende
struktur.

○ KD supplerer: Der er store strukturelle og logistiske udfordringer.
○ SB:



■ Kunne der være udvalgte uger som prøvehandlinger.
■ God ide: Kunne vi tænke anderledes inden for den nuværende

ramme?
○ Elevrådet:

■ Dejligt med senere mødedage, specielt mandag. Det behøver
ikke være hver dag.

■ Konfirmanderne møder senere om onsdagen og det er godt.

12.Punkter til næste møde
- Ordensregler (udkast fra arbejdsgruppen)
- Jul?
- Forældrebank

13.Evt.


